

僑務委員會

2023 年僑務委員會海外青年臺灣學習體驗營招生簡介

一、目的

配合政府新南向政策及加強僑生招生措施，讓海外青年瞭解臺灣優質的高等教育與技職教育環境，鼓勵其來臺升學，特辦理「僑務委員會海外青年臺灣學習體驗營」(以下簡稱學習體驗營)活動。

二、報名資格

年滿 14 歲至 20 歲（以護照所載出生年月日為憑），須具有 i 僑卡，目前居住於海外，具僑居國護照或僑居身分加簽之海外青年均可報名。

三、活動日期、人數及地區：每梯次活動均為期 14 天

- (一)第一梯次：112 年 5 月 20 日至 6 月 2 日，預定人數 30 人，對象為菲律賓地區海外青年。
- (二)第二梯次：112 年 7 月 15 日至 7 月 28 日，預定人數 32 人，對象為越南地區海外青年。
- (三)第三梯次：112 年 7 月 30 日至 8 月 12 日，預定人數 32 人，對象為緬甸地區海外青年。
- (四)第四梯次：112 年 10 月 5 日至 10 月 18 日，預定人數 35 人，對象為泰國地區海外青年。
- (五)第五梯次：112 年 12 月 16 日至 12 月 29 日，預定人數 65 人，對象為印尼地區海外青年。

四、活動內容：

- (一)政策宣導：國情簡介、僑務簡介、僑生招生宣導等等課程。
- (二)臺灣人文探索課程：介紹臺灣人文風貌、文創園區、節慶民俗、文學藝術等課程。
- (三)生態環境探索及文化參訪：國家公園、古蹟歷史及具特色之名勝美景。
- (四)產業參訪：參訪國家績優產業科技產業之企業、研發機構或適合青年活動之創意行程。
- (五)技職課程體驗與大學參訪。
- (六)青年交流。

五、報名程序：

- (一)報名及期限：自即日起至開班前 3 週或人數額滿即截止。

(二)報名方式：於報名截止日前至本會「僑務活動報名系統」(網址：<https://register.ocac.gov.tw/cht/index.php?/sign/2023TEOCY>)報名，學員報名資料將由我國駐外館處及海外僑教中心進行初審，由本會進行複審，並發函各駐外館處及海外僑教中心通知錄取結果，及公告於「僑務活動報名系統」。

(三)入境簽證：申請人應檢具相關表件，依規定自行申辦入臺簽證。

六、報到

(一)日期及地點：請參閱報到須知。

(二)學員報到繳交學費及護照，領取學員證、研習手冊及分配住宿房間。

(三)費用：

1、學員自付費用：

(1)學費：每人新臺幣 8,000 元，於報到時繳交承辦單位，中途離團者不予退費。

(2)學員個人機票費、簽證費、行李搬運費、零用金。

(3)學員個人來臺前在僑居地辦妥醫療保險之費用。

(4)活動期間學員個人疾病醫療費用及個人因素造成之損害賠償等費用(家長負連帶賠償責任)。

2、僑務委員會補助費用：

每人新臺幣 19,000 元，支應教學、教材、參觀、訪問、膳宿、交通、行政及其他等費用。

七、注意事項

(一)學員於活動期間必須遵守本活動各項規定並接受團隊紀律管理，如有重大違規情事，僑務委員會得依規定予以退訓，學員及家長不得異議。

(二)學員應於出發前在僑居地辦妥個人醫療保險，活動期間學員若宿疾復發或突發病症，送醫所需醫療等相關費用，應自行負擔，團員及其家長不得向僑務委員會或承辦單位提出任何要求。

(三)如有特殊疾病或其他可能發生身心重大不適症狀(例如心臟病、腦血管疾病、糖尿病、精神病、癲癇症、傳染病、懷孕等)恐影響正常參加活動者，請勿報名，否則如因此發生事故，應自行負責，與主、承辦單位無涉。

(四)曾有吸毒、犯罪前科或其他品行不佳、不良行為者，不得報名。

(五)為使參加機會均等普及，以未曾來臺參加本活動者優先錄取，同一家庭以 1 人參加為原則，餘須列為候補，但多胞胎不受此限。

OCAC, Republic of China (Taiwan)

2023 Overseas Compatriot Youth Taiwan Experience Program Prospectus

- Objectives:

The 2023 Overseas Compatriot Youth Taiwan Study Experience Program (the Program) for Overseas Youth is being held in support of the government's New Southbound policy and to enhance enrolment of overseas compatriot students, with the aim of giving overseas youth an understanding of the excellent higher education and vocational education environment of the ROC (Taiwan) and encouraging them to come to Taiwan for further study.

- Eligibility:

Anyone aged 14 to 20 years of age (based on birth date in passport), who holds an i-Compatriot Card and passport issued by his or her country of residence or Overseas Compatriot Identity Endorsement, and currently resides overseas.

- Activity dates, number of participants and area: each session is 14 days long.

- (1) Sessions 1: May 20-June 2, 2023, 30 participants, target participants are overseas youth from the Philippines.
- (2) Session 2: July 15-July 28, 2023, 32 participants, target participants are overseas youth from Vietnam.
- (3) Session 3: July 30-August 12, 2023, 32 participants, target participants are overseas youth from Myanmar.
- (4) Session 4: October 5-October 18, 2023 35 participants, target participants are overseas youth from Thailand.
- (5) Session 5: December 16-December 29 2023,65 participants, target participants are overseas youth from Indonesia.

- Activity content

- (1) Policy promotion: national situation, summary of overseas compatriot affairs, overseas compatriot student enrolment promotion.
- (2) Taiwan cultural exploration: introduction to Taiwanese culture, cultural and creative parks, festivals and customs, literature and arts.
- (3) Ecological exploration and cultural visits: national parks, historic sites and distinctive scenic spots.
- (4) Industrial visit: visits to excellent industrial technology enterprises, research institutions or creative trips suited to young people.
- (5) Vocational courses and visits to university campuses.
- (6) Exchange with other young people.

- Enrollment process:

- (1) Registration and deadline: from now until 3 weeks before the program starts, or all places are taken.
- (2) Registration method: students should apply for the program on the website

<https://register.ocac.gov.tw/cht/index.php?/sign/2023TEOCY>)before the deadline; the documents provided by the students will first be reviewed by the overseas missions of the Ministry of Foreign Affairs of the Republic of China (MOFA) or Culture Centers of Taipei Economic and Cultural Offices (TECO Culture Centers) and will then be reviewed by the OCAC. The OCAC will inform the overseas missions of the MOFA or TECO Culture Centers of the admission results and announce the results on the website above.

(3) Entry visa: applicants should apply for a Taiwan entry visa themselves according to regulations, submitting the required forms.

- Registration

(1) Time and place: Please see the points for attention for registration.

(2) At time of registration, the student shall pay the tuition fee and hand over their passport, receive their student ID card, student handbook, and will be assigned a dormitory room.

(3) Expenses:

1.) Paid by the student:

(a) **Tuition fee: NT\$8,000**, to be paid to the undertaking unit on registration. There will be no refund to those who leave the program early.

(b) Individual student airfare, visa fees, luggage transport fees, and spending money.

(c) Expenses associated with arranging medical insurance in the student's home country prior to coming to Taiwan.

(d) Student personal medical treatment expenses that may arise during the program, as well as any compensation for damage caused by the student (the parents will assume joint and several liability).

2.) Paid by OCAC:

NT\$19,000 per person, covering teaching, materials, trips, visits, food and accommodation, transportation, administration, and other expenses.

- Points for attention:

(1) During the program, students must abide by all rules and regulations and comply with group disciplinary rules. Serious violations can result in expulsion by the OCAC, to which student and parents shall not object.

(2) Students must arrange for medical insurance in their country of residence prior to arrival. Should medical treatment be necessary for a student during the program for a sudden illness or recurrence of existing illness, any related medical fees shall be paid by the participant; neither the student nor the parents may make any claim for compensation to OCAC or the implementing unit.

(3) Applicants who have a special disease or serious condition (such as heart disease, cerebrovascular disease, diabetes, mental illness, epilepsy, infectious disease, or pregnancy) that could seriously affect their participation should not register for this program. Applicants will be solely responsible for any incidents arising from preexisting health conditions; the organizing and implementing units will bear no responsibility.

(4) Applicants with a prior record of drug abuse, criminal activity, bad character or other misconduct

will not be allowed to enroll.

- (5) To ensure that opportunities to participate are distributed fairly, those who have never been to Taiwan to take part in this activity will be given enrollment priority. In principle, only one member of the same family can take part at one time, other members of the same family will be placed on the reserve list; however, this rule does not apply to twins.